
Protokół nr XI/2007 
z przebiegu XI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 28 grudnia 2007 r. 
 

  
XI sesja Rady Powiatu odbyła się w Domu Pomocy Społecznej  

w Trzebiechowie. 
 Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecny był jeden: Andrzej Bawłowicz. 
Radny usprawiedliwił swoją nieobecność. Na posiedzenie spóźnili się: Ireneusz 
Nijaki – wziął udział w sesji od punktu 4 porządku obrad, natomiast Janina 
Kałuża od punktu 6.  
 Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu nr XI/2007 
 Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  
Nr XI/2007. 
 
Ad 1. 
 Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego o godz. 10.05 otworzył XI sesję Rady Powiatu. 
 Powitał wszystkich zebranych, w szczególności Włodzimierza 
Nowickiego – Prezesa Lubuskiego Zarządu Okręgowego Polskiego Czerwonego 
Krzyża oraz Wiesława Mickiewicza – Dyrektora Lubuskiego Okręgowego 
Zarządu Polskiego Czerwonego Krzyża.  

Przewodniczący Rady stwierdził kworum, umożliwiające podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił do 
porządku obrad dodatkowe projekty uchwał: w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu Zielonogórskiego w sprawie określenia zadań i wysokości środków 
finansowych na poszczególne zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Zielonogórskiego na 2007 r. – pkt. 9/9 
porządku obrad; w sprawie poparcia wniosku  budowy mostu na rzece Odrze w 
miejscowości Wysokie - Pomorsko, Milsko-Przewóz (projekt ten radni omówili 
na posiedzeniach Komisji) – pkt.9/10 porządku obrad. Ponadto poinformował, 
że w pkt. 9, ppkt. 6 będą wcześniej rozpatrywane autopoprawki Zarządu 
Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2007r. oraz ppkt. 11 
autopoprawki do projektu budżetu powiatu na 2008 r. Następnie w imieniu 
Zarządu Powiatu zwrócił się do Rady o dopisanie w porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie ustanowienia honorowego wyróżnienia ”Zasłużony dla 
Powiatu Zielonogórskiego”, jako ostatni podpunkt w punkcie 9. Wyjaśnił, że 
wydział nadzoru Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego zakwestionował słowo 
„odznaka” za zasługi dla Powiatu Zielonogórskiego”, nie samą ideę. Dlatego 
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proponuje się zmianę na honorowe wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu 
Zielonogórskiego”. 

Do porządku obrad nie zgłoszono więcej wniosków i uwag. 
Porządek obrad z uwzględnieniem zmian został przyjęty 18 głosami „za”. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie XI sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu. 
4. Wręczenie odznaki honorowej „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego”. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie   

międzysesyjnym. 
6. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja o sytuacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Sulechowie oraz Szpitala Rehabilitacyjno - Leczniczego dla 
Dzieci, Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Wojnowie. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) trybu udzielania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym oraz 

sposobu ich rozliczania; 
2) regulaminu przyznawania nauczycielom nagród Starosty 

Zielonogórskiego; 
3) regulaminu przyznawania nauczycielom dodatku mieszkaniowego; 
4) regulaminu wynagradzania nauczycieli; 
5) ustalenia planu sieci szkół specjalnych; 
6) zmiany budżetu powiatu na 2007 r.;  
7) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2007;  
8) programu współpracy na 2008 r. z organizacjami pozarządowymi, 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego; 
9) zmiany uchwały Rady Powiatu Zielonogórskiego  

w sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych na 
poszczególne zadania z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych dla Powiatu Zielonogórskiego na 2007 r.; 

10) poparcia wniosku  budowy mostu na rzece Odrze w miejscowości 
Wysokie - Pomorsko, Milsko-Przewóz; 

11) uchwalenia budżetu powiatu na 2008 r; 
12) przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Zielonogórskiego na 2008 r; 
13) ustanowienia honorowego wyróżnienia ”Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”. 
10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
11. Wolne wnioski i zapytania.  
12. Zamknięcie XI sesji Rady Powiatu. 
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Ad 3. 
 Do protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu nie zgłoszono wniosków  
i uwag. 
 Protokół Nr X/2007 został przyjęty 18 głosami „za”. 
 
Ad 4. 
 Przewodniczący Rady wraz z Starostą Zielonogórskim wręczyli 
honorową odznakę „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego” 
przedstawicielom Lubuskiego Okręgowego Zarządu Polskiego Czerwonego 
Krzyża, Panu Włodzimierzowi Nowickiemu – Prezesowi Lubuskiego Zarządu 
Okręgowego Polskiego Czerwonego Krzyża oraz Wiesławowi Mickiewiczowi – 
Dyrektorowi Lubuskiego Okręgowego Zarządu Polskiego Czerwonego Krzyża.  
 Włodzimierz Nowicki w imieniu rzeszy członków PCK złożył 
podziękowania. Powiedział m.in.: członkowie PCK są znani głównie, jako 
wolontariusze w szkołach oraz honorowi krwiodawcy, oddający bezimiennie 
krew, ratującą życie. Rocznie lubuscy krwiodawcy oddają 10.000 litrów krwi. 
 Polski Czerwony Krzyż istnieje od ponad 60 lat na terenie byłego 
województwa zielonogórskiego, teraz lubuskiego. Na tym terenie przy pomocy 
wielu osób rozpoczęła się idea honorowego krwiodawstwa. W przyszłym roku 
będzie obchodzone 50 lecie honorowego krwiodawstwa na terenie Polski, 
natomiast na terenie województwa lubuskiego dwa lata wcześniej. Tak więc 
lubuski okręg był prekursorem tej idei. 
 Na zakończenie wystąpienia złożył zebranym życzenia noworoczne oraz 
owocnych obrad. 
 W toku ceremonii wręczania wyróżnienia na obrady przybył Ireneusz 
Nijaki. Stan obecnych radnych wzrósł do liczby 19. 
 
Ad 5. 
 Przewodniczący Rady w sprawozdaniu z działalności w okresie 
międzysesyjnym poinformował, że uczestniczył w każdym posiedzeniu Zarządu 
Powiatu. Ponadto Przewodniczący Rady reprezentował radnych m.in. z okazji:  
- 30 listopada w sesji Rady Gminy Zielona Góra;  
- 1 grudnia w Filharmonii Zielonogórskiej w  uroczystość wręczenia 
certyfikatów młodym ludziom w ramach szkolenia z umiejętności 
komputerowych o zasięgu ogólnowojewódzkim, które przeprowadziła Komenda 
Wojewódzka Ochotniczych Hufców Pracy;   
- 2 grudnia w Mszy Świętej w kościele pw. Najświętszego Zbawiciela i złożeniu 
kwiatów pod obeliskiem pamięci żołnierzy górnikówP; 
- 6 grudnia wraz z Starostą i Wicestarostą na uroczystym przekazaniu sprzętu i 
trzech samochodów Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Zielonej Górze, których zakup został dofinansowany przez Powiat; 
- 7 grudnia w konferencji dot. polskiego samorządu terytorialnego w Unii 
Europejskiej, która odbyła się w Muzeum Lubuskim w Zielonej Górze; 
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- 12 grudnia w Przytoku - spotkanie dot. pożarów oraz podsumowujące 2007r., 
zorganizowane przez nadleśniczego Nadleśnictwa Zielona Góra oraz 
nadleśniczego Nadleśnictwa Przytok z udziałem prezesów i naczelników 
ochotniczych straży pożarnych z terenu tych nadleśnictw, obejmujący prawie 
cały Powiat; 
- 14 grudnia w konferencji przewodniczących rad: Nysa-Sprewa, Świebodzin i 
Krosno Odrz., zorganizowanej przez Przewodniczącego Rady Powiatu w 
Świebodzinie, dotyczącej współpracy pomiędzy tymi powiatami. 
Przewodniczący Rady poinformował, że zaprosił ww. przewodniczących rad na 
sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego w miesiącu maju przyszłego roku. 
 
 Do przedstawionego sprawozdania Przewodniczącego Rady nie zgłoszono 
zapytań. 
 
Ad 6. 
 Starosta Zielonogórski  złożył sprawozdanie z działalności Zarządu 
Powiatu w okresie międzysesyjnym. Poinformował, że Zarząd odbył  
4 posiedzenia, na których podjął 5 uchwał oraz przygotował 10 projektów 
uchwał Rady Powiatu. 
 Podjęte uchwały dotyczyły: zmian w planie dochodów i wydatków 
budżetowych na 2007r. – trzy uchwały;  realizacji projektu przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Sulechowie „Młodzież i praca w zmieniającej się 
Europie; zmiany wysokości dotacji na rok 2007 niepublicznym szkołom  
i placówkom oświatowym działających na terenie powiatu zielonogórskiego. 
 Dwukrotnie Starosta spotkał się z Wojewodą Lubuskim, Heleną Hatką  
w sprawie zarządzania kryzysowego oraz na temat sytuacji w służbie zdrowia 
po 1 stycznia 2008 r. 
 Ponadto członkowie Zarządu uczestniczyli w: 
- otwarciu Zboru Kalwińskiego w Sulechowie; 
- w święcie barbórkowym; 
- przekazaniu samochodów strażackich, (Starosta w tym miejscu podziękował 
Radzie Powiatu za przychylność w przekazaniu dla Straży środków 
finansowych z przeznaczeniem na zakup pojazdów strażackich, które będą 
służyły bezpieczeństwu mieszkańców powiatu); 
- uroczystości w Urzędzie Stanu Cywilnego w Sulechowie z okazji 
długoletniego pożycia małżeńskiego 12 par; 
- otwarciu nowej siedziby Starostwa Powiatowego w Krośnie Odrzańskim, które 
powstało w budynkach pokoszarowych, gdzie umiejscowiono wszystkie 
jednostki; 
- w tym samym czasie odbywało się polsko-niemieckie forum współpracy 
gospodarczej, na którym powiat reprezentował Przewodniczący Rady oraz 
Wicestarosta Ryszard Górnicki; 
- w Urzędzie Miejskim w Babimoście Starosta uczestniczył w spotkaniu 
dotyczącym przyszłości lotniska w Babimoście oraz wszystkich dróg 
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dojazdowych do lotniska, (w spotkaniu uczestniczył Marszałek Województwa 
Lubuskiego, dyrektorzy wojewódzkich dróg, żaden z posłów i senatorów z 
terenu  województwa nie wziął udziału w tym spotkaniu, pomimo zaproszenia 
na spotkanie przez Burmistrza i istotnego tematu; 
- w miesiącu grudniu uczestniczono w wielu spotkaniach opłatkowych, min.:  z 
wójtami i burmistrzami oraz komendanta powiatowej straży pożarnej i 
komendanta powiatowej policji, na którym omówiono również wspólną 
współpracę, (na tym spotkaniu ustalono spotkania raz w miesiącu dotyczące 
rozwiązywania problemów gmin z terenu powiatu);  
 Obecnością członków Zarządu w innych spotkaniach opłatkowych 
zaznaczono, że Rada Powiatu oraz Zarząd Powiatu przywiązuje właściwą rangę. 
 
 Do wyżej przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono wniosków  
i zapytań. 
 
   Na obrady przybyła radna Janina Kałuża. Stan obecnych radnych wzrósł do 
liczby – 20. 
 
Ad 7. 
 Henryk Jagoda: w związku z tym, że przed sesją objeżdżał drogi 
powiatowe usytuowane w gm. Kargowa, skierował do Powiatowego 
Zielonogórskiego Zarządu Dróg następujące zapytanie i uwagi: kiedy zostanie 
uruchomiona ponownie modernizacja pobocza drogi relacji Wojnowo- do drogi 
nr 32. Przypomniał, że takie pytanie zadał Mikołajowi Zimaprowi (Powiatowy 
Zielonogórski Zarząd Dróg), który wyjaśnił, iż prace te zostały przerwane ze 
względu na awarie sprzętu. Radny zauważył, że naprawa tego sprzętu trwa już 3 
tygodnie. Poza tym stosowany tam tłuczeń jest zbyt luźny. Obecnie są 
minusowe temperatury. W momencie, gdy nastąpią wyższe temperatury, tłuczeń 
ten będzie rozrzucany na boki przez mijające się pojazdy. 
 Następnie radny zaproponowałby rozważyć połatanie istniejących dziur w 
drogach powiatowych ze względu na sprzyjające warunki atmosferyczne. 
Dziury te nie są zbyt duże i nie ma ich dużo. Pozwoliłoby to zaoszczędzić środki 
finansowe przeznaczone na roboty cząstkowe. 
 Kolejna zgłoszona sprawa dotyczyła zniszczonych i nieczytelnych 
znaków drogowych, wymagających napraw. 
 
Ad 8 
 Wszyscy radni otrzymali pisemną informację o sytuacji Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie załącznik nr 3 do 
protokołu nr X/2007 oraz Szpitala Rehabilitacyjno - Leczniczego dla Dzieci, 
Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej  
w Wojnowie – załącznik nr 4 do protokołu nr X/2007. 
 Brygida Wróblewska zwróciła się z zapytaniem do Beaty Kucuń, 
Dyrektora SPZOZ w Sulechowie czy w związku z zakłóceniami w pracy lekarzy 
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po 1 stycznia 2008r.  mieszkańcy powiatu zielonogórskiego mogą być spokojni i 
czuć się bezpiecznie oraz że szpital po nowym roku będzie funkcjonował jak 
dotychczas. 

Poza tym skierowała pytanie do Starosty czy posiada wiedze na temat 
podpisania kontraktów przez lekarzy rodzinnych oraz czy służba zdrowia będzie 
funkcjonowała bez zakłóceń po 1 stycznia 2008r. 

Beata Kucuń udzieliła odpowiedzi dotyczącej podstawowej opieki 
zdrowotnej (POZ). Poinformowała: służba zdrowia ma co roku problemy. POZ-
ty nie podpisały kontraktów, również ten funkcjonujący przy izbie przyjęć 
SPZOZ w Sulechowie. Do dziś Narodowy Fundusz Zdrowia nie złożył 
propozycji – kontrakt kończy się 30 grudnia. Prawdopodobnie po ukazaniu się 
propozycji NFZ w internecie kontrakty będą podpisywane 31 grudnia. Sprawa 
rozbija się o transport wyjazdowy. Lekarze rodzinni chcą pracować od 8.00 do 
18.00 godz. Po godz. 18.00 działania te miałby przyjąć POZ przy SPZOZ w 
Sulechowie. Lekarze rodzinni nie chcą przejąć transportu i obsługi pacjentów 
przez pielęgniarki wyjazdowe, natomiast SPZOZ nie posiada pełnej obsady, by 
to funkcjonowało w sposób, jak chce NFZ. Warunki i kryteria są tak 
wygórowane, że nie są w stanie tego spełnić. Jeśli SPZOZ chce mieć karetkę 
„R” i karetkę „W”, wówczas nie mogą tego zadania przejąć. Dlatego dyrektor 
SPZOZ-u nie wystąpiła o wyjazdową obsługę POZ-tów i nie będzie tego w 
realizować, chyba że NFZ w jakiś sposób przymusi. 

Szpital ma porozumienia wstępne z NFZ. Do dziś nie ma konkretnej 
oferty umowy. 

Nieprawdą jest że szpitale otrzymały 12 zł za punkt. Na oddziałach 
zabiegowych jest to 10,50 zł, onkologia i rehabilitacja – 1 zł za punkt, chirurgia 
onkologiczna 11 zł za punkt. Kontrakt niewiele zmienił się do poprzedniego. 
Jeśli chodzi o renegocjacje z lekarzami, którzy chce 100 zł za dyżur, to trwają 
negocjacje i konkurs ofert. 

Szpital nie stanie, ale ma ogromne problemy. Dyrektor zapewniła, że nie 
pozwoli na to by szpital został zamknięty. Wiąże się to z ogromnymi 
pieniędzmi, lekarze mówią o dużych kwotach, a dodatkowych pieniędzy na 
razie nie ma. Mówi się, że będą one w kwietniu bądź po półroczu. W 
nawiązaniu do zawartych porozumień kontrakty są podpisane na razie na  
4 miesiące a od maja rozpocznie się walka. 1 stycznia szpital będzie czynny, co 
można przekazać mieszkańcom powiatu. 

Starosta tytułem uzupełnienia poinformował: przeprowadził rozmowę z 
niepublicznym ZOZ-em, w którym wcześniej nastąpił rozdział spółki a 
następnie połączenia. Z tego ZOZ-u dwóch lekarzy przechodzi do innej spółki 
MEDIKUS. Były telefony z zapytaniami dotyczącymi dzierżawy pomieszczeń. 
Starosta udzielił odpowiedzi, iż te pomieszczenia są do dyspozycji lekarzy, by 
zabezpieczyć opiekę zdrowotną. Co roku jest problem z zapewnieniem opieki 
po godz. 18.00. Dochodzi jeszcze problem modernizacji w zakresie programów 
dotyczący przepływu informacji. 
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Kontrakt na pierwszy kwartał zawiera ceny praktycznie ubiegłoroczne. 
Minister w wywiadzie powiedziała, że woj. Mazowieckie jest zabezpieczone, 
nie wiadomo co dalej z pozostałymi województwami. Miały być dodatkowe 
środki do podziału z rezerwy. 

Jeśli chodzi o dyżury lekarzy, to jest problem nie tylko pieniędzy, ale 
również braku lekarzy. Gdyby każdy chciał pracować w wymiarze 48 godzin, to 
takiego potencjału kadrowego, jeśli chodzi o specjalistów Polska nie posiada. 

Narodowy Fundusz Zdrowia nie obchodzą perturbacje niepublicznych 
ZOZ-ów i mają podpisać umowę, natomiast Starosta nikomu innemu nie 
wydzierżawi gabinetów. 

 
Do przedstawionych ww. sprawozdań nie zgłoszono więcej wniosków  

i uwag. 
Przewodniczący Rady wyraził opinię, iż zapewne Rada i Zarząd są 

zadowoleni z pracy i starań dyrektorów podległych szpitali, by funkcjonowały 
na poziomie. 

Rada przyjęła ww. sprawozdania SPZOZ-ów 20 głosami „za”. 
 
Ad 9/1 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”  
i 1 głosie wstrzymującym. 
 Uchwała Nr XI/102/2007 – załącznik nr 5 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/2 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/103/2007 – załącznik nr 6 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/3 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/104/2007 – załącznik nr 7 do protokołu nr XI/2007. 
 
 
Ad 9/4 
 W związku z wnioskiem Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej do projektu uchwały, Starosta w imieniu 
Zarządu Powiatu zgłosił autopoprawkę: w §8 w ust.1, pkt. 1 „wychowawcy 
klas” dodatek funkcyjny w wysokości 7 % średniego wynagrodzenia 
„nauczyciela stażysty…”, zastąpić słowami  „…nauczyciela kontraktowego”. 
 Starosta wniósł o przegłosowanie ww. autopoprawki. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie autopoprawkę Zarządu 
Powiatu do projektu uchwały, która została przyjęta przy 19 głosach „za”  
i 1 głosie wstrzymującym.  

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła więcej wniosków i zapytań. 
Uchwała ze uwzględnieniem przegłosowanej zmiany, poddana pod 

głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym. 
 Uchwała Nr XI/105/2007 – załącznik nr 8 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/5 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 
Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/106/2007 – załącznik nr 9 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/6 
 Wszyscy radni otrzymali na piśmie autopoprawki Zarządu Powiatu do 
projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu powiatu na 2007 r., które omówiła 
Anna Michalska- Naczelnik Wydziału Finansowego. Poinformowała min.: 
przedstawione autopoprawki nie wprowadzają zmian w planie dochodów  
i wydatków budżetowych. 
 Rada nie zgłosiła wniosków i uwag do przedstawionych autopoprawek. 
Poddane pod głosowanie zostały przyjęte przy 20 głosach „za” 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/107/2007 – załącznik nr 10 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/7 
 Starosta zwrócił się do radnych o wprowadzenie autopoprawki do 
projektu uchwały. 

Anna Michalska poprosiła, by radni dopisali w załącznikach do projektu 
uchwały jeszcze jedno zadanie: „zakupy do magazynu przeciwpowodziowego”, 
które nie zdążono wykonać w roku bieżącym. 
 Rada nie zgłosiła sprzeciwu do przedstawionej autopoprawki. 

Uchwała z uwzględnieniem ww. zmiany została podjęta przy 20 głosach 
„za”. 
 Uchwała Nr XI/108/2007 – załącznik nr 11 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/8 

Starosta zwrócił uwagę, iż radni otrzymali zawiadomienie o zwołaniu 
sesji wraz z porządkiem obrad, który zawierał punkt dotyczący projektu 
uchwały w sprawie programu współpracy na 2008 r. z organizacjami 
pozarządowymi, prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Natomiast w 
nowo napisanym porządku tego projektu nie ma. 

Bożena Długosz, radca prawny wyjaśniła: w zawiadomieniach oraz 
zaproszenia na sesję było, że Rada będzie debatowała nad projektem uchwały  
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w sprawie programu współpracy na 2008 r. z organizacjami pozarządowymi, 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Jest to na pewno omyłka i 
należy traktować, jako przyjęcie w porządku obrad z oczywistą omyłką pisarską. 

Przewodniczący Rady zgodził się z opinią radcy prawnego, stwierdzając,  
że wszyscy otrzymali propozycję tej uchwały, natomiast w przepisanym 
porządku obrad umknął projekt tej uchwały. 

Janina Kałuża poinformowała, że na posiedzeniach Komisji radni 
dyskutowali na temat przedmiotowej uchwały, wniesili do niej również zmiany. 

Przewodniczący Rady poddał pod dyskusję ww. projekt uchwały. 
Brygida Wróblewska w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz 

Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej zgłosiła wniosek do projektu 
uchwały o dopisanie w § 6, ustępu 2 o brzmieniu: ”sporządzać sprawozdanie z 
realizacji tego programu po zakończeniu roku kalendarzowego i przedkładać 
Radzie Powiatu”. Natomiast obecne brzmienie §6 stanowiłoby  
ust. 1. 

Radca Prawny wyjaśniła: proponowany zapis w projekcie uchwały jest 
zbędny. Rada przyjmuje program, natomiast jeśli chodzi o proponowany przez 
Komisje punkt, to jest to zadanie radnych, którzy zawsze mogą wystąpić o 
informację czy też umieścić w swoich planach pracy, punkt dotyczący realizacji 
tego zadania. Nasuwają się też wątpliwości czy organ nadzoru tego nie uchyli, 
ponieważ Rada przyjmuje program, natomiast jest to zadanie, które wskazuje że 
Zarząd ma coś takiego robić. 

Przewodniczący Rady zauważył, że Zarząd jest zobowiązany do 
składania rocznych sprawozdań i takie sprawozdania się pojawiają. 

 Następnie Przewodniczący zwrócił się do Brygidy Wróblewskiej  
z pytaniem czy wobec przedstawionych wyjaśnień wycofuje wniosek. 

Brygida Wróblewska odpowiedziała, że nie, ponieważ jest to wniosek 
Komisji. 

Starosta poinformował Radę, że jest skłonny składać takie sprawozdania 
półroczne oraz na koniec roku budżetowego, podobnie jak składane są 
informacje z wykorzystania środków finansowych. 

Zarząd dyskutował nad wnioskiem Komisji i szanuje go. Niemniej 
zaproponował, by wniosek zgłoszony przez Przewodniczącą Komisji Oświaty 
został wycofany. 

Brygida Wróblewska podtrzymała wniosek Komisji. 
Wniosek komisji zgłoszony przez Brygidę Wróblewską poddany pod 

głosowanie Rada odrzuciła większością głosów: za przyjęciem wniosku 
opowiedziało się 4 radnych, przeciw 10, wstrzymało się od głosowania 4 
radnych. 

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła więcej wniosków i zapytań. 
Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 17 głosach „za”  

i 3 głosach wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XI/109/2007 – załącznik nr 12 do protokołu nr XI/2007. 
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Przewodniczący Rady zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 
 
Ad 9/9 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/110/2007 – załącznik nr 13 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/10 
 Lech Czura zwrócił się o odczytanie treści projektu uchwały i 
poinformował, że nie otrzymał jej kopii. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych o naniesienie poprawki w 
projekcie uchwały, mianowicie nazwę miejscowości „Nietków” zastąpić 
miejscowością „Wysokie”. Wyjaśnił, że w projekcie uchwały omyłkowo 
zapisano m. Nietków. 

Następnie odczytał projekt uchwały z uwzględnieniem poprawki. 
 Lech Czura poinformował, że dysponuje przedmiotowym projektem 
uchwały.  

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 
Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 

 Uchwała Nr XI/111/2007 – załącznik nr 14  do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 9/11 
 Wszyscy radni otrzymali w ustawowym terminie projekt uchwały 
budżetowej. Na posiedzeniach komisji radni otrzymali również autopoprawki, 
jakie wniósł Zarząd Powiatu do projektu budżetu na 2008 r. 
 Anna Michalska poinformowała, że dodatkowo do tych autopoprawek 
zostało dołożone zadanie, które będzie realizowane w Liceum 
Ogólnokształcącym w Sulechowie p.n. „Mała akademia umiejętności”. Poza 
tym zadaniem nic się nie zmienia. Pozostałe autopoprawki były już omawiane 
na posiedzeniach Komisji. W związku z przedstawionymi zmianami zostały 
znowelizowane przepisy w części normatywnej.   
 Starosta odczytał Uchwałę Nr 579/2007 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 13 grudnia 2007 r.  
w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Zielonogórskiego na 
2008r. wraz z objaśnieniami oraz informacją o stanie mienia komunalnego, 
przedłożonym przez Zarząd Powiatu, stanowiącą załącznik nr 15 do protokołu 
nr XI/2007. 

Regionalna Izba Obrachunkowa zaopiniowała pozytywnie z uwagami 
projekt uchwały budżetowej na 2008r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść Uchwały Nr 578/2007 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia  
13 grudnia 2007r. w sprawie wydania opinii dotyczącej prawidłowości prognozy 
kształtowania się długu publicznego Powiatu Zielonogórskiego na koniec 2008r. 
i lata następne, stanowiącą załącznik nr 16 do protokołu nr XI/2007. 
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Poszczególni przewodniczący Komisji Rady zapoznali Radę z opinią 
dotyczącą projektu uchwały budżetowej na 2008r.: 

Mieszko Sibilski Przewodniczący Komisji Ochrony Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w imieniu członków komisji przedstawił opinię pozytywną 
wypracowaną wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury i Sportu. 

Czesław Hołołub Przewodniczący Komisji Ochrony Bezpieczeństwa 
Obywateli i Porządku Publicznego poinformował o pozytywnej opinii do 
projektu budżetu na 2008r. członków dwóch Komisji z wspólnego posiedzenia z 
Komisją Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz 
Turystyki. 

Janina Kałuża Przewodnicząca Komisji Budżetowej zapoznała z opinią 
pozytywną Komisji Budżetowej, która do projektu budżetu nie zgłosiła 
wniosków i uwag. 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem budżetu na 
2008r. 

Starosta: Zarząd przedstawił Radzie budżet dość ambitny, który postara 
się zrealizować. Zwrócił się do Rady o poparcie przedstawionego budżetu. 

Lech Czura przypomniał o konieczności odczytania projekt uchwały 
budżetowej, zgodnie z procedurą uchwalania budżetu zawartej w uchwale Rady 
Powiatu, podjętej w miesiącu wrześniu. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że właśnie zmierzał do odczytania 
projektu uchwały. 

Wobec wyczerpania głosów w dyskusji Przewodniczący Rady odczytał 
treść uchwały budżetowej, następnie poddał ją pod głosowanie. 

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2008r. została podjęta 
przy 20 głosach „za”. 

 
 Uchwała Nr XI/112/2007 – załącznik nr 17 do protokołu nr XI/2007. 
 
 Przewodniczący Rady pogratulował i podziękował Zarządowi Powiatu 
za przygotowanie projektu budżetu. 
 Starosta podziękował Radzie za przyjęcie budżetu. Wyraził nadzieję, że 
Zarząd Powiatu wspólnie z Radą postara się ten budżet zrealizować. Będą 
czynione starania o pozyskanie dodatkowych środków do budżetu powiatu, 
szczególnie na modernizację dróg powiatowych. W imieniu Zarządu Powiatu 
podziękował Radzie za zaufanie. 
 
Ad 9/12 
 Radni otrzymali projekt planu pracy Rady Powiatu na 2008r. zawierający 
propozycje Komisji. 
 Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XI/113/2007 – załącznik nr 18 do protokołu nr XI/2007. 
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Ad 9/13 
 Wszyscy radni przed sesją otrzymali projekt uchwały. 
 Przewodniczący Rady poinformował o zakwestionowaniu przez Wydział 
Prawny i Nadzoru Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp. 
nadawanie przez Radę Powiat medali i odznak. Stąd projekt uchwały o 
ustanowienia honorowego wyróżnienia ”Zasłużony dla Powiatu 
Zielonogórskiego”, zamiast odznaki honorowej... Zasady dotyczące 
przyznawania wyróżnienia względem nadawania odznaki - nie zmieniają się . 
 Radca Prawny wyjaśniła: Wydział Prawny i Nadzoru oparł się na 
orzeczeniu Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego we Wrocławiu, który  
stanął na stanowisku, że samorządy powiatowe nie mogą nadawać orderów, 
odznaczeń. Jest to zastrzeżone ustawą państwową.  
  

Do projektu uchwały Rada nie zgłosiła wniosków i zapytań. 
Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 20 głosach „za”. 

 Uchwała Nr XI/114/2007 – załącznik nr 19 do protokołu nr XI/2007. 
 
Ad 10. 
 Marek Szarłata  w odpowiedzi na interpelację Henryka Jagody 
poinformował, że pobocze na drodze powiatowej od drogi krajowej do m. 
Wojnowo zostało utwardzone tłuczniem. Jeśli tłuczeń ten został rozjeżdżony 
przez pojazdy, zapewne szybko poruszające się, zarząd dróg powiatowych 
utwardzi je poprzez zagęszczenie. Części tej drogi nie będą pokrywane masą 
asfaltową, ponieważ nie było takiego przeznaczenia remontów na tę drogę. 
 W przyszłym budżecie będą poszukiwane pieniądze, jeśli chodzi o dalszy 
etap remontu tej drogi. Prace, które już wykonano poczyniono  
z oszczędności z 2007r., powstałych po przetargach i innych płatności. 
 Ze względu na zmieniające się warunki atmosferyczne nie można teraz 
łatać dziur masą tzw. emulsją, którą zarząd dróg używał do lepienia dróg. Może 
być wykorzystywana wyłącznie masa na zimno, która jest 6-krotnie droższa od 
masy używającej latem. Będą zalepiane dziury duże, niebezpieczne, ponieważ 
masa ta nie trzyma się dziur małych. 

Marek Szarłata wraz  z dyrektor dróg dokona przeglądu dróg w gminie 
Kargowa oraz w pozostałych gminach. 

Odnośnie interpelacji dot. znaków drogowych wyjaśnił, że co roku 
sukcesywnie zarząd dróg wymienia te zniszczone i te które tracą na swojej 
wartości. Zostanie w gminie Kargowa zrobiony przegląd związany z znakami 
drogowymi. 

Henryk Jagoda zapytał czy Marek Szarłata był na drodze w kierunku 
Wojnowa i widział, że pozostało do dokończenia najwyżej 20-50 m drogi, na 
który zarząd dróg dysponuje zapewne jeszcze tłuczniem. W miejscu gdzie 
kończy się las i zaczynają zabudowania nie ma takiej potrzeby . 
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Marek Szarłata wyjaśnił, że był na tej drodze razem z dyrektor zarządu 
dróg. Uważa, że nie jest to odcinek 20-30 m. Gdyby chodziło o tak krótki 
odcinek to zostałoby to dokończone. 

Grażyna Markowicz, Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego 
Zarządu Dróg z/s w Sulechowie wyjaśniła, że pozostało minimum 300 m drogi 
do zakończenia przedmiotowych prac. 

Starosta poinformował, że odwiedzi wspomnianą drogę i jeśli zostało do 
zakończenia prac na odcinku 20-30 m, to na pewno trzeba to zakończyć a nie 
dyskutować. 
 
Ad 11. 
 Stanisław Okopień podziękował za to, że sesja mogła odbyć się w 
Trzebiechowie, również Agnieszce Szeląg, Dyrektor DPS w Trzebiechowie za 
osiągnięcia na rzecz mieszkańców tego domu. Wyraził nadzieję, że rok 2008 
będzie również owocny dla wszystkich i będzie możliwość zrobienia czegoś 
więcej. 
 Okres zimowy jest dobrym na wycinkę gałęzi, krzaków przy drogach 
powiatowych. Zauważył, że drogi wojewódzkie są wykoszone. 

Zwracając się do dyrekcji dróg powiatowych podziękował  za dobre 
wykonanie prac drogowych na odcinku Trzebiechów – Głuchów. Poinformował, 
że odcinek pomiędzy Radowicami i Podlegórzem wymaga zdecydowanego 
podejścia i uporządkowania. 

Sławomir Baranowski poinformował, że w miesiącu grudniu 
uczestniczył w pierwszym przeglądzie chórów szkolnych, który odbył się w 
filharmonii w Zielonej Górze. Chóry reprezentujące powiatu zielonogórskiego, z 
gminy Czerwieńsk i gminy Zielona Góra wypadły zdecydowanie lepiej od wielu 
chórów zielonogórskich. Po koncercie rozmawiał z wójtem gminy Zielona Góra 
i prezydent Wioletą Haręźlak, która zwróci się w przyszłym roku do Starosty 
Zielonogórskiego o włączenie się w organizowanie tej imprezy. Chóry te 
uczestniczą w programie „Rozśpiewana cała Polska”. Pomoże to w realizacji 
przez szkoły  następnych projektów. Ponieważ szkoły już uczestniczą w 
projektach, to środki finansowe są zdobywane. Bardzo ładnie zaprezentował się 
chór z Drzonkowa i z Przylepu. 

W związku z powyższym Sławomir Baranowski zaprosił do współpracy 
na przyszły rok. 

Lech Czura złożył wniosek do Przewodniczącego Rady Powiatu o 
przedstawienia na następnej sesji Rady Powiatu pismo Urzędu Skarbowego w 
sprawie analizy oświadczeń majątkowych radnych, ponieważ wie, że w 
oświadczeniach było dużo usterek. Nie chodzi o przedstawienie imiennie 
radnych, do oświadczeń których były uwagi, ale o przedstawienie problemu, by 
niektóre sytuacje nie powtarzały się. 

Krzysztof Sroczyński wyjaśnił: na ostatniej sesji przedstawił problem  i 
zaprosił radnych w celu zapoznania się z treścią przedmiotowego pisma.  
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Lech Czura odnośnie wyjaśnień Przewodniczącego Rady poinformował, 
że pamięta to sprawozdanie. Zgłosił wniosek, ponieważ niektórzy radni mają 
problemy z oświadczeniami. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji 
Przewodniczący Rady nie robili problemu z tym i odczytywali… 

Krzysztof Sroczyński poinformował, że wniosek przyjmuje, ale 
proponuje przegłosować czy radni chcą wysłuchać tego, co jest napisane w 
uwagach urzędu skarbowego. Jego zdaniem jest to problem indywidualny 
radnego. 

Jadwiga Oziemkowska poinformowała, że jest współorganizatorem 
imprezy dużej w dniu 6 stycznia w Zawadzie p.n. „Bukowińskie Kolędowanie”, 
czyli kolędowanie rodzin. W imieniu proboszcza Michała Zielonki zaprosiła 
zebranych na tę imprezę.  

Podziękowała Staroście Zielonogórskiemu za objęcie honorowego 
patronatu tej imprezy. Ponadto honorowy patronat imprezy objął Marszałek 
Województwa Lubuskiego – Krzysztof Szymański oraz Wójt Gminy Zielona 
Góra. Ta impreza jest przygotowywana na około 600 osób, dla wszystkich 
przygotowywany jest poczęstunek. 

Program imprezy przewiduje rozpoczęcie mszą św. o godz. 15.00,  
a o godz. 16.00 rozpocznie się kolędowanie. Zaproszeni goście to m.in.: biskup. 
Udział weźmie ponad 15 zespołów z województwa lubuskiego i województw 
ościennych. Honorowymi gośćmi będzie: Marszałek Józef Zych oraz Minister 
Pracy Jolanta Fedak. 

Henryk Jagoda: podziękował Staroście za list gratulacyjny dla zakładu, 
którym kieruje z okazji przyznania certyfikatu „ Firma Fair Play”. Jest to  
6 wyróżnienie. Program przedsiębiorstwo fair play jest konkursem mającym na 
celu propagowanie zasad etyki, kultury przedsiębiorczości. Jest to jedyny 
program, w którym ocenia się wszystkie aspekty funkcjonowania firm, nie tylko 
względy ekonomiczne czy jakość usług. 
 
Ad 12. 
 Po wyczerpaniu głosów w dyskusji i porządku obrad o godz. 12.10 
Przewodniczący Rady Powiatu, Krzysztof Sroczyński zamknął XI sesję Rady 
Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 

Protokolant     Przewodniczący Rady 
 
    Elżbieta Burzelów     Krzysztof Sroczyński 
 

 


